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PROTOKÓŁ NR XL/2017 
 

z XL sesji RADY MIASTA GDAŃSKA, 

która odbyła się w dniu 5 czerwca 2017 roku 

w sali obrad Nowego Ratusza w Gdańsku 

ul. Wały Jagiellońskie 1 
 

 
Początek obrad godz. 1200 

 

W sesji na 34 udział wzięło 32 radnych, 
nieobecni: 

1. Jerzy Milewski. 
2. Grzegorz Strzelczyk. 

 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 
 

PUNKT 1 
 

Sprawy regulaminowe. 
 

 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Przywitał wszystkich obecnych na XL sesji Rady Miasta Gdańska zwołanej 
na wniosek grupy Radnych Miasta Gdańska. 
 
Poinformował, że wpłynęła autopoprawka do druku 1165.  
 
Porządek sesji: 
 
1. Sprawy regulaminowe. 
 

− otwarcie sesji. 
 

2. Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Polityki Zdrowotnej na lata 
2017-2020 pod nazwą: „Program wsparcia prokreacji dla 
mieszkańców miasta Gdańska” (druk 1165). 
 

Referent występujący w imieniu wnioskodawcy: 
Piotr Borawski – w imieniu grupy Radnych Miasta Gdańska 
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- dyskusja, 
- głosowanie. 
 
3. Wnioski, oświadczenia osobiste. 
 
4. Zakończenie obrad. 
 

 
PUNKT 2 

 
Uchwała w sprawie przyjęcia Programu Polityki Zdrowotnej na lata 

2017-2020 pod nazwą: „Program wsparcia prokreacji dla 
mieszkańców miasta Gdańska” (druk 1165 + autopoprawka). 

 
 
Radny PIOTR BORAWSKI – w imieniu grupy Radnych Miasta 
Gdańska 
Przedstawił projekt uchwały druk 1165 wraz z autopoprawka zgodnie  
z uzasadnieniem. Powiedział m.in., że w Łodzi urodziły się pierwsze 
dzieci, których rodzice skorzystali z programu. W Gdańsku również jest 
bardzo duże zainteresowanie powyższym programem. Wyraził nadzieje, 
że program będzie w przyszłości ponownie dofinansowany ze szczebla 
centralnego. Pod głosowanie poddany jest taki sam program, jaki został 
przekazany do Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji. 
Uzyskano pozytywną opinię. Wskazane uwagi zostałyby rozwiązane  
w drodze konkursu. W Bydgoszczy odniesiono się do uwag na etapie 
uchwalenia programu, przez co wojewoda uchylił podjętą uchwałę gdyż 
program różnił się od tego, który został przekazany do zaopiniowania. 
Zwrócił uwagę na dwie części programu, tj. część edukacyjną oraz część 
wsparcia psychologicznego dla par, które zostały pozytywnie ocenione 
przez Agencję. Wniósł o uchwalenie Programu wsparcia prokreacji dla 
mieszkańców miasta Gdańska w latach 2017-2020. 
 
Opinia Prezesa Agencji Oceny Technologii Medycznych i Taryfikacji  
nr 104/2017 z dnia 30 maja 2017 r. stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Poinformował, że Komisja Spraw Społecznych i Ochrony Zdrowia oraz 
Komisja Strategii i Budżetu pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały, 
natomiast Prezydent Miasta Gdańska nie wniósł uwag. 
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Radny MATEUSZ SKARBEK 
Na podstawie par. 17 ust. 3 pkt 5 Regulaminu Rady Miasta Gdańska 
zgłosił wniosek formalny o głosowanie bez dyskusji. Wyjaśnił, że 
dyskusja na temat programu się odbyła.  
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Przekazał głos ad vocem radnemu Piotrowi Czaudernie. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Powiedział, że dyskusja powinna się odbyć, ponieważ zaistniały nowe 
fakty w opinii Prezesa Agencji Oceny Technologii Medycznych  
i Taryfikacji. 
 
ANDRZEJ BODAKOWSKI – radca prawny 
Wyjaśnił, że zgodnie z par. 17 ust. 3 pkt 5 Regulaminu Rady Miasta 
Gdańska do wniosków formalnych zalicza się wnioski o głosowanie bez 
dyskusji. Natomiast na podstawie par. 17 ust. 6 rada rozstrzyga  
w głosowaniu o wniosku formalnym po wysłuchaniu wnioskodawcy, co 
miało miejsce, a następnie jednego głosu przeciwnego i jednego 
popierającego, jeżeli takie zostaną zgłoszone. Decyduje kolejność 
zgłoszeń.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Zapytał czy te zasady również dotyczą sesji nadzwyczajnej,  czy można 
zmienić porządek sesji, w który, dyskusja jest jednym z jego elementów. 
 
ANDRZEJ BODAKOWSKI – radca prawny 
Poinformował, że porządek sesji nie uległ zmianie. Porządek obrad 
obejmuje kwestię związaną z podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia 
„Programu wsparcia prokreacji dla mieszkańców miasta Gdańska  
w latach 2017-2020”. Wyjaśnił, że ten punkt w porządku obrad zostanie 
wyczerpany. Zmiana porządku obrad nastąpiłaby, gdyby ten punkt został 
zniesiony z porządku obrad sesji.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Poprosił o możliwość udzielenia głosu przeciwnego.  
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Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Powiedział, że najpierw zostanie przegłosowany wniosek formalny, 
ponieważ był głos za tym, by głosować bez dyskusji oraz był drugi głos, 
aby nie głosować zgłoszonego wniosku. 
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Poprosił o uzasadnienie powyższej kwestii. 
 
ANDRZEJ BODAKOWSKI – radca prawny 
Powiedział, że głos przeciwny oraz głos za dotyczy zgłoszonego przez 
radnego wniosku formalnego o głosowanie bez dyskusji. W jego 
przekonaniu głos przeciwny do wniosku formalnego został zgłoszony 
przez radnego Czaudernę, który dotyczył sprzeciwu, gdyż nie jest to 
zgodne z przyjętymi regułami. W związku  z tym, że glos popierający nie 
został zgłoszony, powinno przystąpić się do głosowania nad wnioskiem 
formalnym.   
 
Przystąpiono do głosowania nad zgłoszonym wnioskiem formalnym 
dotyczącym głosowania bez dyskusji. 
 

Za    -      22 
      przeciw    -      10 
      wstrzymało się   -        0 
       
               Rada Miasta Gdańska 

     w głosowaniu p r z y j ę ł a   
                       wniosek formalny  

                                       o głosowanie bez dyskusji. 
 
Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem projektu uchwały druk 1165 
wraz z autopoprawką. 
 

Za    -      16 
      przeciw    -      12 
      wstrzymało się   -        4 
       
               Rada Miasta Gdańska 

      w głosowaniu p r z y j ę ł a   
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Uchwałę Nr XL/1117/17 
Rady Miasta Gdańska 

 
w sprawie przyjęcia „Programu wsparcia prokreacji dla 

mieszkańców miasta Gdańska w latach 2017-2020” 
 

z dnia 5 czerwca 2017 roku 
 

Załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

 

PUNKT 3 
 

Wnioski, oświadczenia osobiste. 
 
 

Radna DOROTA DUDEK 
Oświadczyła, że nie jest maszynką do głosowania, a obrady oznaczają 
dla niej również dyskusję.  
 
Radny KAZIMIERZ KORALEWSKI 
Zwrócił uwagę, że w punkcie dotyczącym uchwały jest dyskusja. Wyraził 
opinię, że z szacunku na tradycję miasta Gdańska nie powinno być tego 
typu wniosków. 
 
Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Poinformował o szerokiej dyskusji na temat przedmiotowej uchwały 
podczas sesji, która odbyła się w lutym. 
 
Radny MATEUSZ SKARBEK 
Powiedział, że zasadnym było zgłoszenie wniosku formalnego ze 
względu na zachowanie Prawa i Sprawiedliwości wobec in vitro.  
 
Radna ANNA WIRSKA 
Powiedziała, że Prawo i Sprawiedliwość nie sieje nienawiści, natomiast 
chciano zabrać głos w imieniu gdańszczan, którzy chcieliby skorzystać  
z innego programu. 
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ALEKSANDRA DULKIEWICZ – Zastępca Prezydenta Miasta 
Gdańska 
Podziękowała radnym, którzy stanęli po stronie rodziców długo 
oczekujących na dziecko. Zwróciła uwagę na uzupełnienie opinii, której 
brak wskazał wojewoda.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Powiedział, że jest to smutny moment, gdyż pokazano czym jest 
demokracja. Odebrano głos przeciwnikom wiedząc, że uchwała zostanie 
przyjęta. Mimo pozytywnej opinii Agencji Oceny Technologii Medycznych 
i Taryfikacji jej uwagi są istotne. Zaznaczył, że są ważniejsze potrzeby 
medyczne wśród mieszkańców Gdańska od finansowania in vitro. 
Wyraził opinię, że program kierowany jest względami politycznymi. 
 
 
Radny PIOTR BORAWSKI 
Skierował pytanie do radnego Czauderny czy zapytał się Ministra 
Radziwiłła z kim konsultowane było zaprzestanie finansowania 
programu. Zaznaczył, że nikogo się nie pytano, a dyskusja na temat 
podjętej uchwały już się odbyła. Poruszył kwestie naportechnologii.  
W Łodzi wydano 7 mln zł na remont oddziału dotyczącego 
naportechnologii, natomiast od dwóch lat nie został uruchomiony żaden 
program.  
 
Radny PIOTR CZAUDERNA – Wiceprzewodniczący Rady Miasta 
Gdańska 
Poprosił o głos ad vocem. Zwrócił uwagę, że nikt z obecnych nie 
podejmował decyzji na rzecz remontu oddziału w  Łodzi. W kwestii in  
vitro powiedział, że metoda ta budzi zastrzeżenia również z powodu 
niskiej efektywności kosztowej. 
 
Radna ANNA KOŁAKOWSKA 
Zwróciła się do radnego Skarbka, że nienawiścią jest zabijanie 
niewinnych, nienarodzonych dzieci. Przytoczyła słowa Jana Pawła II, 
który in vitro oceniał jako zbrodnie i upadek moralności i etyki oraz rzecz 
niedopuszczalną. 
 
Radny MARIUSZ ANDRZEJCZAK 
Powiedział, że mowa jest o bardzo delikatnym temacie, w związku  
z czym unika się dyskusji na ten temat. Zaznaczył kwestie szybkiego 
wdrożenia programu. Jednocześnie uczestniczył na posiedzeniu komisji, 
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gdzie radni nie zabierali głosu w dyskusji, w związku z czym postawił 
pytanie dlaczego teraz miałby się ona odbyć. 
 
Radny MATEUSZ SKARBEK 
Powiedział, że udało się uniknąć dyskusji na początku ale nie na końcu. 
Powiedział, że czasem warto powiedzieć mniej i nie obrażać osób, które 
nie są niczemu winne. 
 
Radna EMILIA LODZIŃSKA 
Zaznaczyła, że przedmiotowa uchwała jest wyrazem wolności dla ludzi, 
którzy oczekują pomocy. Natomiast z uchwały nikt nie musi korzystać. 
Dzięki podjęciu uchwały można ofiarować ludziom szczęście, którym jest 
posiadanie dziecka.  
 
 
 

PUNKT 4 
 

Zakończenie obrad. 
 

 
 

Radny BOGDAN OLESZEK – Przewodniczący Rady Miasta Gdańska 
Zakończył obrady XL sesji Rady Miasta Gdańska. 
 
 
Obrady zakończono o godzinie 12:35. 

 
 

Przewodniczący 
Rady Miasta Gdańska 

 
Bogdan Oleszek 

 
 
 
 
 
 
Protokół sporządziła 
na podstawie zapisu w formie cyfrowej 
 
 
Podinspektor Biura Rady Miasta Gdańska  
Karolina Mróz 


